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احیای برجام در برابر پیشرفت هسته ای 
ایران بهترین گزینه است

معاون سیاســی وزیر دفاع آمریکا با اذعان به ارتقای ظرفیت 
غنی سازی ایران، احیای برجام را گزینه بهتری برای محدود 
کردن دوبــاره برنامه هســته ای ایران دانســت.به گزارش 
اقتصادسرآمداز رویترز، کالین کال، معاون سیاسی وزیر دفاع 
آمریکا در یک جلســه مجلس نمایندگان این کشور مدعی 
شد که ایران می تواند مواد شکافت پذیر کافی برای یک  بمب 
هسته ای را ظرف مدت »۱۲ روز« تولید کند. این مدت زمان 
در زمان اجرایی شدن توافق هسته ای ایران]برجام[، یک سال 
تخمین زده شــده بود.کال به قانون گذاران آمریکایی گفت: 
پیشــرفت هســته ای ایران از زمان خروج ما از برجام قابل 
توجه بوده است. در ســال ۲۰۱۸، وقتی دولت قبلی تصمیم 
گرفت از برجام خارج شود، دوازده ماه طول می کشید که مواد 
شــکافت پذیر کافی برای یک بمب تولید شود. حالا دوازده 
روز طول می کشــد.او افزود: بنابراین، من فکر می کنم هنوز 
این دیدگاه وجود دارد که اگر بتوانیم  این مسئله را حل کنیم و 
محدودیت ها را برای برنامه هسته ای آن ها بازگردانیم، بهتر از 
گزینه های دیگر است. اما در حال حاضر،  برجام دچار وقفه 
شده است.به گزارش ایسنا، ادعای کال درباره توان ایران در 
زمینه تولید مواد شــکافت پذیر کافی بــرای تولید یک بمب 
اتمی در حالی مطرح می شود که مقامات ایران علیرغم تاکید 
بر توانمندی ها و پیشــرفت های ایران در زمینه فعالیت های 
هسته ای، گفته اند که تولید و به کارگیری تسلیحات هسته ای 
جایی در دکتریــن دفاعی ایران ندارد.مذاکــرات وین برای 
احیای توافق هسته ای که در ازای لغو تحریم ها، امکان اعمال 
محدودیت هایی را بر برنامه هســته ای ایران اعمال می کرد، 
چند ماه اســت که به دلیل برخی مســائل حل نشده با وقفه 
روبه روســت. این مذاکرات از مــارس ۲۰۲۱ و با روی کار 
آمدن دولت جو بایدن در آمریکا آغاز شد.مقامات آمریکایی 

می گویند، برجام فعلا در دستور کارشان قرار ندارد.

نوری: وزارت کشور  انتشار گازهای سمی در 
مدارس را پیگیری می کند

وزیر آموزش وپرورش اعلام کرد که وزارت کشــور منشاء 
انتشار گازهای سمی در مدارس را پیگیری می کند.به گزارش 
اقتصادسرآمد، یوسف نوری در حاشیه هیئت دولت در جمع 
خبرنگاران در پاسخ به پرسشی درباره اقدامات دولت برای 
پیگیری موضوع مسمومیت دانش آموزان در مدارس و منشاء 
گازهای پخش شده، اظهار کرد: قرار شد با محوریت وزارت 
کشور در این زمینه اطلاع رسانی شود.وی افزود: این موضوع 
بین بخشی است و به همین دلیل وزارت کشور در این زمینه 

پیگیری خواهد کرد.

در جریان بررسی بودجه؛رسانه ها و 
مطبوعات از پرداخت مالیات معاف شدند

طبق مصوبه مجلس شورای اسلامی، فعالیت های انتشاراتی، 
مطبوعاتی، قرآنی و مؤسســات رسانه ای از پرداخت مالیات 
معاف شدند.به گزارش اقتصادسرآمد، نمایندگان در جلسه 
علنی مجلس شــورای اســلامی و در جریان بررسی بخش 
درآمدی لایحه بودجه ســال ۱۴۰۲ کل کشور، با جز )۳( بند 
)ث( اصلاحی ماده واحده این لایحه موافقت کردند.بر این 
اساس، معافیت مالیاتی درآمد سالانه مشمول اشخاص موضوع 
بند »ل« ماده )۱۳۹( قانون مالیات های مستقیم، حداکثر معادل ۴ 
برابر سقف مالیاتی ماده )۸۴( قانون مذکور است و مازاد بر آن 
حسب مورد به نرخ قانون مالیات های مستقیم، مشمول مالیات 
است.فعالیت های انتشاراتی، مطبوعاتی و قرآنی و مؤسسات 
رسانه ای دارای مجوز از وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی از 

شمول حکم این جز مستثنی هستند.

رصد رزمایش آمریکا در خلیج فارس
وزیر دفاع با بیان اینکه رزمایش آمریکا با ۵۰ کشور در خلیج 
فارس را با هوشــیاری رصد می کنیم، گفت: برگزاری چنین 
رزمایشی دلایل مختلفی دارد؛ یکی آمادگی و دیگری بحث 
روحیه دادن به نیروهایشان است.به گزارش اقتصادسرآمد، 
امیر آشتیانی وزیر دفاع در حاشیه جلسه هیئت وزیران در جمع 
خبرنگاران در پاسخ به این ســوال که موضع ایران نسبت به 
رزمایش آمریکا با ۵۰ کشور در خلیج فارس و شمال اقیانوس 
هند و شرق آفریقا چیست؟ اظهار داشــت: برگزاری چنین 
رزمایشی دلایل مختلفی دارد؛ یکی آمادگی و دیگری بحث 
روحیه دادن به نیروهایشان است.وی عنوان کرد: سربازهایی 
که ماه ها و مدت های طولانی در منطقه دور دست استقرار پیدا 
کردند، قطعاً روحیه شأن تضعیف شده است و برای آنکه به 
نیروهایشان روحیه بدهند، رزمایش های این چنینی برگزار 
می کنند.وزیر دفاع اضافه کرد: برگزاری یک رزمایش هیچ گاه 
به معنای این نیست که می خواهند عملیاتی را انجام بدهند. ما 
چنین استنباطی نداریم .امیر آشتیانی در پاسخ با این سوال که 
آیا این رزمایش خطری برای کشورمان خواهد داشت یا خیر؟ 
تاکید کرد: همیشه هوشیار هستیم و رصد و مراقبت می کنیم و 
کاملًا همه چیز را زیر نظر داریم اما چنین استنباطی هم نداریم. 
نیروهای مسلح ما کاملًا هوشــیار هستند و در آمادگی به سر 
می برند.وی در پایان در رابطه با برگزاری رزمایش در کشور 
گفت: ما هم در کشور خودمان، متعدد رزمایش برگزار می کنیم 
هم با کشورهای دیگر رزمایش برگزار می کنیم و این موضوع 

مستمر دنبال می شود.

کنعانی :اخراج دو دیپلمات آلمانی از ایران
ســخنگوی وزارت امور خارجــه از اخــراج دو دیپلمات 
آلمانی از ایران به عنوان عنصر نامطلوب خبر داد.به گزارش 
اقتصادسرآمد، ناصر کنعانی سخنگوی وزارت امور خارجه 
از اخراج دو دیپلمات آلمانــی بعنوان عنصر نامطلوب در پی 
اقدامات مداخله جویانه و غیرمسئولانه دولت آلمان در امور 
داخلی و قضایی جمهوری اسلامی ایران، خبر داد.سخنگوی 
وزارت امور خارجه با اشــاره به احضار سفیر آلمان توسط 
مدیرکل غرب اروپای وزارت امــور خارجه و ابلاغ تصمیم 
اتخاذ شــده، افزود: جمهوری اســلامی ایران در قبال زیاده 
خواهی ها، مقتدرانه عمل خواهد کرد.کنعانی افزود: اولویت 
جمهوری اسلامی ایران همواره حفظ تعامل در فضای احترام 
است، اما چنانچه برخی طرف ها بخواهند موازین اصولی و 
حاکمیت ملی کشورمان را نادیده بگیرند، تعریف گزینه های 

جایگزین اجتناب ناپذیر است.

گروه اقتصاد - سخنگوی کمیسیون اقتصادی 
مجلس با تاکید به عبور دولت از جنگ اقتصادی 
دشــمن گفت: برای جلوگیری از عملی شدن 
اهداف معاندان نظام،تقویت پیمان های پولی دوجانبه با 

شرکای تجاری ایران ضروری است.
به گزارش اقتصادســرآمد، مهدی طغیانی درباره شرایط 
ارزی کشور و اینکه پیمان سپاری ها و مراودات غیردلاری 
با شرکای تجاری کشورمان چه میزان در کاهش التهابات 
اخیر اثر دارد به ایرنا گفت: قطعا اگر چنین رویه ای در پیش 
گرفته شود که در هرجا کشور می خواهد اقدام به خرید یا 
واردات کالا انجام دهد، با ارز همان کشور این موضوع 
انجام شــود، تاثیر مهمی در شــرایط بازار ارزی کشور 

خواهد گذاشت.
سخنگوی کمیسیون اقتصادی مجلس با بیان اینکه بخش 
اعظم واردات کشور از چین اســت، افزود: به رغم رقم 
بالای تجاری جمهوری اسلامی با کشور چین، ولی این 
موضوع با واســطه هایی نظیر امارات انجام می شود که 
سبب ایجاد تقاضای ارز »درهم« از سمت امارات و بعد 
از آن تبدیل آن به »یوآن« خواهد شد که قطعا این روش 

باید اصلاح شود.
نماینده مردم اصفهان در مجلس یکی از دلایل تقاضای بالا 
برای دلار، تبدیل راحت آن عنوان کرد و گفت: بر همین 
اساس باید برای بخش تجارت، کانال رسمی مبادله ای با 
کشورهای مانند چین، روسیه، آمریکای لاتین و برخی از 
کشورهای همسایه ایجاد کنیم که بتوان با ارز همان کشور 

اقدام به مبادله کرد.
وی با اشاره قاچاق کالا و خروج سرمایه از کشور به هر 
عنوانی که سبب تلاطم بازار ارزی شده است، عنوان کرد: 
تقاضای رو به افزایش خرید املاک در خارج از کشور یا 
تبدیل ملک به دلار برای فروش و سوداگری که در کشور 

رواج یافته از دیگر دلایل التهابات بازار ارز است.
سخنگوی کمیســیون اقتصادی مجلس با تاکید بر اینکه 
حذف ارز ترجیحی توســط دولت زمینه های فساد را از 
بین برد، گفت: در ادامه این مسیر باید اصلاح ساختارها و 
فرایندها برای بهبود شرایط فعلی به صورت هوشمندانه 
انجام شــود. هرچند که دشــمنان نظام در مسیر دولت 

سنگ اندازی دارند تا موجبات نارضایتی مردم را فراهم 
کنند.

طغیانی خاطرنشان کرد: هرچند دشمن با خرابکاری در 
امور اقتصادی در پی رسیدن به اهداف و منافعی است و در 
حقیقت جنگ را به میدان اقتصادی کشانده ولی دولت با 

کمک مجلس توان عبور از این بحران را دارد.
فرو ریختن قیمت ارز دور از انتظار نیست

وی همچنین با بیان اینکه اختیارات لازم به بانک مرکزی 
برای مدیریت بازار ارز داده شده است، گفت: اگر حرکت 
دولت در زمینه ساماندهی بازار ارز جدی و سریع انجام 

شود، فرو ریختن قیمت ارز دور از انتظار نیست.
سخنگوی کمیســیون اقتصادی مجلس خواستار آن شد 
که دولت سیاســیت ارزی مورد نظر خود را مقتدرانه در 
بازار انجام دهد تا شــاهد کاهش چشم گیر قیمت ها در 

بازار باشیم.
طغیانی ادامه داد: بانک مرکزی مقــداری روی ارزهای 
صادراتی شــرکت های نیمه دولتــی و خصولتی بوده و 
در حساب های تراستی این شرکت ها است، حاکمیت 
ضعیفی دارد و اغلب این شرکت ها هم در زیر مجموعه 

وزارت نفت، رفاه و صمت است.
سخنگوی کمیسیون اقتصادی مجلس تصریح کرد: کشور 
در شرایطی قرار دارد که همه باید در این بخش همکاری 

کنند تا از این جنگ ارزی - اقتصادی عبور کنیم.
پیشــتر، رئیس جمهور درباره افزایش نرخ ارز حتی در 
روزهای تعطیل، گفت: جهش های ناگهانی قیمت ارتباطی 
به مولفه های بازار و تجارت نــدارد و صرفا نتیجه انتظار 
تورمی و تلاش برای ایجاد تلاطــم و التهاب در عرصه 
اقتصاد است که از خارج کشور ایجاد می شود و متاسفانه 

برخی هم در داخل درآتش آن می دمند.
 سید ابراهیم رئیسی در دیدار نمایندگان ولی فقیه و ائمه 
جمعه مراکز استان ها، تحقق گفتمان انقلاب یعنی اجرای 
ارزش ها و برقراری عدالت اســلامی را پیام و خواست 
مردم در این دوره از انتخابات ریاست جمهوری دانست و 
اظهار داشت: دولت مردمی در ابتدای کار خود با ۲ مسئله 
مواجه بود، یکی انتظار دلدادگان به انقلاب اسلامی برای 
تحقق آرمان های انقلاب و دیگری شــرایط خاصی که 

کشور داشت.
رئیس جمهور در تشــریح شــرایط خاص کشــور به 
گزارش های منابع رســمی از شــاخص های سیاسی، 
اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی کشــور در دهه ۹۰ اشاره 
کرد و گفت: کاهش مجموع نرخ رشد کشور به حدود ۰,۴ 
درصد، کاهش شدید فروش نفت و بازگشت درآمدهای 
آن، کسری بودجه ۴۸۰ هزار میلیارد تومانی، داغدار شدن 
روزانه حدود ۷۰۰ خانواده به دلیل شــیوع کرونا و امثال 
آن از جمله مصادیق مشکلات پیش روی دولت مردمی 
در آغاز فعالیت بود که دولت سیزدهم با عزم به حل این 

مشکلات شروع به کار کرد.
آیت الله رئیسی با اشاره به رسیدن نرخ رشد اقتصادی در 
شش ماهه دوم ســال ۱۴۰۰ به رقمی نزدیک به ۵ درصد 
خاطرنشان کرد: دولت مردمی توانســت در این مدت 

نرخ تورم را از ۵۹.۳ درصد به زیر ۴۰ درصد برســاند، 
اما اجرای طرح عادلانه کردن پرداخت یارانه ها و حذف 
ارز ترجیحی که تکلیف قانونی بودجه ۱۴۰۱ بود، باعث 

افزایش دوباره نرخ تورم شد.
رئیس جمهور اضافه کرد: دولت با تداوم سیاست کنترل 
مصارف و هزینه ها که از شهریور ۱۴۰۰ آغاز کرده بود، 
توانست هزینه ها و منابع درآمدی خود را تراز کرده و در 
نتیجه افزایش نقدینگی را نیز تا حدود زیادی کنترل کند، 
به شکلی که نرخ رشد نقدینگی از ۴۲ درصد به ۲۵ درصد 
کاهش یافته و امسال اولین سالی است که تا ماه پایانی سال 

به احتمال قوی کسری بودجه نداریم.
آیت الله رئیسی با بیان اینکه دولت با جلوگیری از کسری 
بودجه و کنترل افزایش نقدینگی، عوامل اصلی ایجاد تورم 
را مهار کرده است، گفت: دولت مردمی در مدت کوتاهی 

توانست فروش نفت را به سطح پیش از تحریم ها رسانده، 
روابط و تجارت خارجی را احیا کند و در عرصه داخلی 
نیز برای رفع ناترازی ها در زیرساخت های آب، برق و گاز 

قدم های جدی بردارد.
رئیس جمهور افزود: با وجود انبوه مشکلات و کاستی ها 
در تامین منابع که به دولت مردمی به ارث رسیده بود و نیز 
هزینه هایی که از محل رفع ناترازی ها در زیرساخت های 
کشور به دولت تحمیل شد، قیمت ارز تا آبان ماه افزایش 
بسیار اندکی داشت، اما حالا ســوال اینجاست که با این 

وجود، جهش یکباره قیمت چگونه بوجود آمد!؟
آیت الله رئیســی اظهار داشــت: این اتفاق علل مختلفی 
می تواند داشته باشــد که مهترین آن حاصل نقش آفرینی 
دست های بیگانه است. دشــمن وقتی دید سدهایی که 
مقابل پیشرفت ملت ایران ایجاد کرده بود در حال شکستن 
هستند، ابتدا بلوا و اغتشاش خیابانی به راه انداخت و وقتی 
با آگاهی و بصیرت مردمی در این فتنه نیز ناکام ماند، تلاش 
کرد با افزایش بی اعتمادی و ایجاد نارضایتی و کشاندن آن 

به سفره مردم اهداف خود را دنبال کند.
رئیس جمهور با اشــاره به افزایش قیمــت ارز حتی در 
روزهای تعطیل که هیچ کســب و کار و تجارتی جریان 
ندارد، افزود: معلوم می شــود که جهش هــای ناگهانی 
قیمت ارتباطی به مولفه های بازار و تجارت ندارد و صرفا 
نتیجه انتظار تورمی و تلاش برای ایجاد تلاطم و التهاب 
در عرصه اقتصاد است که از خارج کشور ایجاد می شود و 

متاسفانه برخی نیز در داخل در آتش آن می دمند.
وی تصریح کرد: البته دولت وظیفــه خود می داند که در 
مقابل این التهاب آفرینی ایســتاده و تلاطم ها را کنترل و 

آرامش و ثبات را بر بازار حاکم کند.
آیت الله رئیسی از آغاز طراحی و اجرای راهکارهای موثر 
برای مدیریت بازار ارز و کنترل و تثبیــت آن خبر داد و 
افزود: دولت با تمام توان برای تداوم رشد اقتصادی کشور 

تلاش خواهد کرد.
در این جلسه تعدادی از نمایندگان ولی فقیه و ائمه جمعه 
مراکز استان ها دیدگاههای خود را درباره برخی مسائل 
اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی کشور و همچنین منطقه 

محل ماموریت خود بیان کردند.

ریزش قیمت ارز دور از انتظار نیست؛

دولت از جنگ اقتصادی دشمن عبور خواهد کرد
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رییس سازمان انرژی اتمی گفت: مواردی از جمله عدم انطباق بیانیه طراحی 
چیدمان سانتریفیوژها در سطح کارشناسی میان ایران و آژانس بحث و نهایی 
شد و مشخص شد که انحراف خاصی انجام نگرفته است.به گزارش اقتصادسرآمد، محمد 
اسلامی در جمع خبرنگاران در حاشیه نشست هیات دولت گفت: در تعاملات با آژانس 
بین المللی انرژی اتمی طبق روال همیشگی و به طور ویژه به خصوص در این شرایط که 
امپریالیسم رسانه ای عملیات روانی و تهاجمی اش را برای تخریب کشور انجام می دهد، 
سعی کرد روابط با آژانس را تیره و تار نشان دهد اما به لطف الهی در دو ماه گذشته رفت و 
آمدها با آژانس در سطح کارشناسی و معاونان انجام شد و در دو هفته گذشته هیات هایی از 
آژانس در تهران حضور یافتند و تبادل نظر شد.وی ادامه داد: در این تبادل نظرها و رایزنی ها 
مواردی از جمله عدم انطباق بیانیه طراحی چیدمان سانتریفیوژها یا یک ذره ، خوب مرور 
شد و بحث و کارشناسی شد و نهایی شده است و مشخص شده که انحراف خاصی وجود 
ندارد و این موضوعات با توجه به بحث های کارشناســی واجد اهمیت نبوده که به عنوان 
یک موضوع مورد پیگیری قرار گیرد.اسلامی گفت: هم چنین درباره موارد پادمانی باید برای 
روشنگری پاسخ هایی که دادیم مذاکره انجام می شد. برخی القا می کنند که پاسخ داده نشده 
است این درست نیست. پاســخ ها در چند صد صفحه ارسال شده بود و باید با حوصله با 
آنها مرور می کردیم و این امر هم تداوم دارد و گفت گو شده است و در همین راستا در سفر 
آقای آپارو معاون پادمانی مدیرکل آژانس و مذاکراتی که انجام شد دعوت رسمی از آقای 
گروسی کردیم و ان شاءالله در یکی دو روز آینده به تهران می آیند.رییس سازمان انرژی اتمی 
درباره بخشی از گزارش برجامی آژانس که در آن به موضوع غنی سازی بالای ۸۳ درصدی 
در ایران اشاره کرده است گفت: در نمونه برداری از یک شیر در روند غنی سازی یک ذره 
ای)particle( که با میکروسکوپ هم دیده نمی شود مشاهده شد، اما مهم حجم و سطح 
غنای موادی است که در پایان روند غنی سازی به دست می آید که بازرسان مشاهده کردند 
از ۶۰ درصد این مواد تجاوز نکرده اســت و خط تولید ما همان تولید اورانیوم با غنای ۶۰ 
درصدی اســت و همان هدف را هم دنبال می کنیم بنا بر این، آن موضوع با همین تعریف 
کنار گذاشته می شود.رییس سازمان انرژی اتمی درباره کاهش نظارت های آژانس بر اساس 
برجام که در گزارش روز سه شنبه آژانس آمده است تصریح کرد: بر اساس سند برجام ۲۰۱۵ 
به دلیل اینکه طرفین متعهد، تعهداتشان را انجام ندادند، طبیعی است که ما هم بازگشت از 
تعهدات مان را طبق قانون راهبردی انجام دهیم و این هم که آژانس بنویسد نظارت هایش 
مانند گذشته نیست طبیعی است، اما این به معنی آن نیست که اشراف به فعالیت های هسته 
ای ایران ندارد.اســلامی در مورد محورها و موضوعات مطرح در سفر گروسی به ایران 
تصریح کرد: موضوع همین مواردی اســت که به عنوان مسایل پادمانی نام گذاری کردند 
و بسته شدن این پرونده. دلیل برجام همین موارد اتهامی بوده است که ۲۰ سال علیه ایران 
مطرح می کردند و در نهایت مذاکره شد و بر اساس سند برجام آنها مختومه شده اند. موارد 

تازه و جدیدی در کار نیست.

امیر دریادار شــهرام ایرانی، با تاکید بر اینکه یکی از ماموریت های ما دیپلماســی 
دفاعی است، دســتاوردهای ســفر اخیر فرمانده نیروی دریایی ارتش به عمان را 
تشریح کرد.به گزارش اقتصادسرآمد، امیر دریادار شهرام ایرانی فرمانده نیروی دریایی ارتش 
جمهوری اسلامی ایران، درباره دستاوردهای سفر اخیر فرمانده نیروی دریایی ارتش به عمان به 
گفت وگو پرداخت و گفت: یکی از ماموریت های ما دیپلماسی دفاعی است. هردو کشور جزو 
فرماندهان نشست حاشیه اقیانوس هند هستیم و بخشی از این سفر به نشست آیونز اختصاص 
داشــت؛ علاوه بر آن ما روابط منطقه ای هم داریم.امیر دریادار ایرانی با بیان اینکه این سفرها 
موجب امضای تفاهم نامه های فیمابین می شود، گفت: ایران و کشور عمان سالانه یک رزمایش 
امداد و نجات برگزار می کنند که محل این رزمایش یک سال در ایران و یک سال در عمان است. 
در این نوبت پیشنهادمان این بود که سطح رزمایش افزایش پیدا کند. علاوه بر آن نقش پررنگی 
در آیونز داشته باشیم، چرا که منطقه نیاز به حضور مداوم دارد. با این اقدامات اقتصاد کشور را نیز 
تحت تاثیر قرار دادیم. همکارانم در مناطق تحت خط حضور دارند. امروز خیلی کشورهای غیر 
موجه که از کیلومترها دورتر آمدند، می خواهند جا پایی در اینجا داشته باشند. با توجه به ظرفیت 
دو کشور امکان این همکاری برای برقراری امنیت وجود دارد.وی ادامه داد: برنامه ریزی برای 
ایجاد یک رزمایش داریم و از همه کشورهای حاشیه اقیانوس هند دعوت به همکاری کردیم 
تا امسال با حضور کشورهای دیگر این رزمایش برگزار بشود. این رزمایش هر سال با حضور 
ایران، چین و روسیه برگزار می شد و امسال اعضایی از منطقه نیز خواهد داشت.  مضاف بر اینکه 
می خواهیم یک مرکز امنیتی دریایی را در چابهار ایجاد کنیم و یک صندلی برای عمان پیش بینی 
کردیم. در عمان هم این فرصت برای ما ایجاد شده بود.امیردریادار ایرانی با ذکر این نکته که سه 
کشور پاکستان، ایران و عمان باید تبادل ارتباطات داشته باشند، گفت: با ایجاد مراکز امنیتی بین 
این سه کشور کمک رسانی به کشــتی ها صورت می گیرد. ما یک مرکز تجسس دریایی به روز 
داریم تا اگر درخواستی بشود به دیگران امدادرسانی کنیم. در عمان هم همین مجموعه زیر نظر 
نیروی دریایی است. این رزمایش بسیار فضای خوبی بود و در بحث مناسبات نظامی و امنیت 
دریایی اتفافات خوبی رقم خورد.امیر دریادار ایرانی خاطرنشــان کرد: همچنین یک همایش 
دوسالانه نیز داریم که امسال ششمین همایش ملی و چهارمین دوره بین المللی آن برگزار شد. 
امسال توفیق داشتیم که یک بیمارســتان مجهز با اتاق عمل به روز را روی کشتی تاسیس کنیم 
که یک بانک خون نیز در کنارش قرار داشت. همچنین در طول دریانوردی دو عمل جراحی با 
موفقیت به انجام رسید.فرمانده نیروی دریایی ارتش گفت: نحوه ارتباط شناگر با ساحل نیز در 
این کشتی حائز اهمیت است. پزشک جراح می تواند حین کار ارتباط با هر بیمارستانی داشته 
باشــد. این ظرفیت را امروز نه فقط در اختیار خودمان بلکه در اختیار همه کشــتی های منطقه 
خواهیم گذاشت.وی با ذکر این نکته که یکی از مهمترین ویژگی های جنوب شرق کشور ظرفیت 
دسترسی و ژئوپلتیک است که همه روی آن بحث می کنند، افزود: برخی از درگیری های دنیای 
امروز به همین حوزه برمیگردد. در بخش سواحل مکران نگاه به اصل بهره گیری از نعمتی است 

که خداوند به ما داده و از طریق این سواحل به اقیانوس وصل می شویم. 

مشاور فرمانده معظم کل قوا در امور ارتش گفت: بخش بزرگی از جنجال های 
اخیر در خصوص توان پهپادی ایران، هر چند دروغ پردازی و از ســر یاس، 
انفعال و فرافکنی است، در عین حال اذعان صریح به قدرت پهپادی کشور است.به گزارش 
اقتصادسرآمد، امیر سرتیپ امیر حاتمی مشاور فرمانده معظم کل قوا در امور ارتش در بیست 
و یکمین دوره تئوری هیئت معارف جنگ شهید صیاد شیرازی که در دانشگاه علوم و فنون 
هوایی شهید ستاری برگزار شد، با گرامیداشت نام و یاد شهدای سرافراز انقلاب اسلامی، 
دفاع مقدس، مدافعان حرم و امنیت ایران اســلامی بخصوص سه وزیر دفاع شهید، دکتر 
مصطفی چمران، سرلشکر سید موسی نامجو و سرلشکر خلبان جواد فکوری، شهیدان را 
مولفه های قدرت نرم و اقتدار جمهوری اسلامی ایران در برابر نظام سلطه دانست و افزود: 
امروز نیروهای مسلح با دســت یابی به توانمندی های علمی، فناوری و دانش پیشرفته به 
قدرت  بازدارندگی بالایی در سطح منطقه و بین الملل دست یافته است.وی با بیان مقایسه 
دو مسیر کاملا متفاوت تامین و تجهیز نیروهای مســلح در دو مقطع قبل و بعد از پیروزی 
انقلاب اسلامی تصریح کرد: تامین تســلیحات و تجهیزات ارتش قبل از پیروزی انقلاب 
اســلامی  کاملا وارداتی، وابســته و غیر بومی بود ولی بعد از پیروزی شکوهمند انقلاب 
اسلامی و با نفس قدسی بنیانگزار کبیر انفلاب اســلامی، روح خودباوری و خود اتکایی 
که در کالبد جامعه دمیده شد و با هدایت های حکیمانه رهبرعظیم الشان انقلاب اسلامی 
حضرت امام خامنه ای )مدظله العالی( گام های بزرگی برای رفع وابستگی، استثمار و تحقیر 
ملت ایران برداشته شد.مشاور فرمانده معظم کل قوا در امور ارتش گفت: عمده تسلیحات 
و تجهیزات پشتیبانی کننده دوران دفاع مقدس مربوط به اقلام و تجهیزات خریداری شده 
و وارداتی توسط رژیم طاغوت بود که با چندین برابر قیمت به ملت ایران با هدف تحقق 
نقشه آمریکا در منطقه تحمیل شــده بود.حاتمی دستیابی به پیشــرفته ترین تسلیحات و 
تجهیزات حوزه رزم زمینی، موشک های بالستیک و کروز و سامانه های پدافندی، ناوهای 
پیشرفته، شناورهای سبک و تندرو، زیر دریایی های غدیر و فاتح، تجهیزات الکترونیکی، 
راداری و ارتباطی، ساخت ماهواره و ماهواره بر، ساخت جنگنده های رزمی و آموزشی و....
را ماحصل تجربه گرانسنگ دوران دفاع مقدس و تحریم های ظالمانه آن دوران و قابلیت 
و ظرفیت ارزنده صنعت دفاعی کشور و تلاش دانشمندان ایرانی دانست که بدون نیاز به 
نظام سلطه، در راســتای تولید قدرت دفاعی جمهوری اسلامی ایران در حال مجاهدت و 
تلاش اندحاتمی با بیان اینکه ایران اسلامی جزو ۵ قدرت برتر پهپادی در دنیا است، افزود: 
بخش بزرگی از جنجال های اخیر در خصوص توان پهپادی ایران، هر چند دروغ پردازی 
و از سر یاس، انفعال و فرافکنی است، در عین حال اذعان صریح به قدرت پهپادی کشور 
است.وی با تاکید بر اینکه در حوزه الکترونیک و اپتیک نیز به پیشرفت های تعیین کننده ای 
رسیده ایم، تصریح کرد: از دیگر عرصه های افتخار این است که در حوزه جنگ الکترونیک 
نیز بیش از صدها نوع محصول بومی با همکاری صنایع مختلف و شرکت های دانش بنیان 

تولید می شود.

رییس سازمان انرژی اتمی

در مذاکرات با آژانس در بحث چیدمان 
سانتریفیوژها انحرافی تایید نشد

فرمانده نیروی دریایی ارتش: 

سواحل مکران از ظرفیت های بسیار 
خوبی برخوردار است

مشاور فرمانده معظم کل قوا در امور ارتش

 جزو 5 قدرت پهپادی 
جهان هستیم


